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Abstract  

As part of the Canadian Arctic Underwater Sentinel Experimentation (CAUSE) Project 99ab and the 

Force ASW (Anti-submarine Warfare) project 01ca, the acoustic calibration of the DUSN (Distributed 

Underwater Sensor Network) hydrophone arrays must be calibrated at DRDC’s Acoustic Calibration 

Barge (ACB).  

A significant component of this trial involved the performance assessment of acoustic recording 

equipment, which required the use of acoustic projectors emitting underwater sounds. This report 

evaluates the environmental impact of transmitting such sounds on marine life, and in particular on 

marine mammals present in the area.  

Significance to defence and security  

The protection of the environment is a priority of the Department of National Defence (DND) and 

Defence Research and Development Canada (DRDC). As such, this report illustrates the use of the latest 

scientific evidence to assess the impact of using underwater and anthropogenic sound sources on marine 

life. 
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Résumé  

Dans le cadre du projet 99ab de Recherche expérimentale d’une sentinelle sous-marine pour l’Arctique 

canadien (RESSAC) et du projet 01ca de Guerre anti-sous-marine (GASM) de la force, l’étalonnage 

acoustique des réseaux d’hydrophones du réseau distribué de capteurs sous-marins (RDCS) doit être 

effectué à la barge d’étalonnage acoustique (BEA) de Recherche et développement pour la défense 

Canada (RDDC).  

L’évaluation du rendement d’appareils d’enregistrement acoustique à l’aide de projecteurs acoustiques 

émettant des sons sous-marins a constitué une portion importante de ces essais. Le présent rapport évalue 

les incidences environnementales de l’émission de ces sons sur la vie marine, en particulier sur les 

mammifères marins dans la région. 

Importance pour la défense et la sécurité  

La protection de l’environnement est une priorité du ministère de la Défense nationale (MDN) et de 

Recherche et développement pour la défense Canada (RDDC). Sur ce plan, le rapport démontre comment 

les recherches scientifiques les plus récentes peuvent aider à évaluer les répercussions de l’utilisation de 

sources sonores sous-marines et anthropiques sur la vie marine. 
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List of symbols/abbreviations/acronyms/initialisms  

AUV autonomous underwater vehicles 

dB decibel 

DD EED Due Diligence Environmental Effects Determination 

DND Department of National Defence 

DRDC Defence Research and Development Canada 

DUSN Distributed Underwater Sensor Network 

MAZ Mitigation Avoidance Zone 

R&D Research & Development 

RHIB Rigid Hull Inflatable Boat 

SL sound level 

SPL sound pressure level 

SOP Standard Operating Procedure 

TL transmission loss 

VEC Valued Ecosystem Components 
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